
P r o t o k ó ł  nr X/07

z X sesji Rady Miejskiej w Kłodzku, 
która odbyła się dnia  28 czerwca 2007r. 
w sali Rajców Urzędu Miasta w Kłodzku

Sesja  rozpoczęła  się o godz. 1200.

1. Otwarcie X sesji Rady Miejskiej w Kłodzku.

Otwarcia  sesji   dokonał  Przewodniczący   Rady  Miejskiej  w  Kłodzku Pan

Henryk Urbanowski  mówiąc: „Otwieram X sesję Rady Miejskiej  w Kłodzku”. 

2. Stwierdzenie ważności sesji.

Na podstawie listy obecności  Przewodniczący stwierdził, iż w sesji bierze udział 20

radnych, co stanowi wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.

Nieobecna podczas całej sesji radna Pani Jolanta Kobak.

28 czerwca jest 51 rocznicą pierwszego wystąpienia robotników w Poznaniu – Pan

Przewodniczący Henryk Urbanowski poprosił wszystkich o powstanie i uczczenie minutą

ciszy robotników poległych na ulicach  Poznania. 

3. Wybór sekretarza sesji.

Przewodniczący Pan H. Urbanowski zaproponował na sekretarza sesji radną Panią

Zuzannę Kasprzyk Wojciechowską, innych propozycji nie zgłoszono. Rada 20 głosami

„za”, poparła kandydaturę radnej, tym samym powołując ją na sekretarza obrad X sesji

Rady Miejskiej w Kłodzku. 

4. Zatwierdzenie porządku obrad sesji.

Radny Pan Zygmunt Żerkowski w imieniu Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony

Środowiska i Ładu Przestrzennego wniósł do porządku obrad projekt uchwały znajdujący

się na druku nr 96 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany „Miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego terenu przemysłowo – składowego w Kłodzku

w rejonie ulic: Piłsudskiego, Noworudzkiej i Półwiejskiej”.

Pan Przewodniczący poddał wniosek pod głosowanie: za – 20 jednogłośnie. Projekt

uchwały wprowadzono w punkcie 17a.

Innych propozycji do porządku obrad nie wniesiono. Przewodniczący poddał pod

głosowanie przyjęcie całego porządku obrad.

Głosowanie: za – 20 – jednogłośnie. Porządek obrad został przyjęty i przedstawia się

następująco:

1. Otwarcie X sesji Rady Miejskiej w Kłodzku.
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2. Stwierdzenie ważności sesji.
3. Wybór sekretarzy sesji.
4. Zatwierdzenie porządku obrad sesji.
5. Zatwierdzenie protokołu z IX sesji. 
6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z prac między sesjami.
7. Letni wypoczynek dzieci i młodzieży w miejscu zamieszkania i poza nim.
8. Stan sanitarny miasta oraz gospodarka odpadami.
9. Prezentacja pn. Studium ochrony przed powodzią Kotliny Kłodzkiej ze szczególnym

uwzględnieniem ochrony miasta Kłodzka. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w banku

wybranym w drodze przetargu nieograniczonego do wysokości 2 000 000 zł, druk nr
84.

11. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji zakładu budżetowego pod nazwą Zespół
Przedszkolno – Żłobkowy nr 1 na terenie Gminy Miejskiej w Kłodzku celem
przekształcenia w jednostkę budżetową oraz zmiany Statutu Zespołu Przedszkolno –
Żłobkowego nr 1, druk nr 85.

12. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji zakładu budżetowego pod nazwą Zespół
Przedszkolno – Żłobkowy nr 2 na terenie Gminy Miejskiej w Kłodzku celem
przekształcenia w jednostkę budżetową oraz zmiany Statutu Zespołu Przedszkolno –
Żłobkowego nr 2, druk nr 86.

13. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji zakładów budżetowych – przedszkola miejskie
celem przekształcenia w jednostkę budżetową oraz zmiany Statutu Przedszkoli
Miejskich, druk nr 87.

14. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko na
2007 rok, druk nr 89.

15. Podjęcie uchwał w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia w drodze przetargu
nieruchomości, druk nr 90, 91, 92.

16. Podjęcie uchwał w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na realizację zadania
inwestycyjnego w roku 2007 pod nazwą „Budowa boiska sportowego do piłki nożnej
o sztucznej nawierzchni przy SP Nr 6 w Kłodzku” w ramach programu „Blisko boisko”,
druk nr 93 i 94.

17. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany „Studium
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Kłodzka”, druk
nr 95.

17a. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany „Miejscowego
planu zagospodarowania przestrzennego terenu przemysłowo – składowego w Kłodzku
w rejonie ulic: Piłsudskiego, Noworudzkiej i Półwiejskiej”, druk nr 96.
18. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na

ławników, druk nr 83.
19. Interpelacje i zapytania radnych. 
20. Wnioski i oświadczenia radnych. 
21. Sprawy różne.
22. Zakończenie sesji.

5. Zatwierdzenie protokołu z IX sesji. 

Uwag do protokołu nie wniesiono. Przyjęto go jednogłośnie 20 głosami „za”.

6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z prac między sesjami (zał. nr 1).

Radny Pan Zygmunt Żerkowski poprosił Burmistrza o szersze informacje

w temacie rozmów z inwestorami zainteresowanymi budową hotelu w Kłodzku – jakie

tereny Burmistrz im proponuje i konkretnie co dały te rozmowy. 

Prosi też o informację na temat ewentualnej budowy kolejki linowej, skąd dokąd miałaby

przebiegać i jakie są koszty takiej inwestycji. 
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Pan Burmistrz Bogusław Szpytma wyjaśnił, iż w kilku miejscach prezentował już

linie strategicznego rozwoju miasta. Ponieważ wszystko odbywa się na etapie rozmów

trudno mówić tu o dokumentach, które potwierdzałyby jakieś konkretne kroki. 

Temat „hotel” – to nie jest rozmowa z jednym inwestorem, Pan Burmistrz prowadzi ich

wiele. Inwestor z Tychów jest właścicielem sieci hoteli Piramida. Jest to poważny

międzynarodowy inwestor. Teren, który im proponowano obejmuje obszar małej twierdzy

czyli Owcza Góra. 

Pojawił się też inny inwestor, Pan który jest właścicielem Zamku na Skale

w Trzebieszowicach. Potrzebuje kilkuset miejsc hotelowych dla korporacyjnego klienta.

Rozmowy są dosyć mocno zaawansowane. 

Pomysł kolejki linowej wziął się m.in. stąd, że inwestor, który chciałby wybudować hotel

uzależnił swoje wejście z kapitałem od budowy kolei linowej, a więc od takiego elementu,

który uatrakcyjniłby małą twierdzę, łącząc ją w jakiś sposób z centrum miasta.

Zainteresowana jest tym tematem austriacka firma Dopelmayer oraz Mostostalu.

Dopelmayer jest producentem kolei linowych, 200 realizacji w ciągu roku na całym

świecie, natomiast Mostostal jest wykonawcą na Polskę. Kolej linowa mogłaby przebiegać

z dużej twierdzy na małą twierdzę. Są trzy warianty, szczegóły znajdują się do wglądu.

Finansowanie tej inwestycji możliwe jest poprzez przyciągnięcie inwestora z zewnątrz,

bądź też poprzez samodzielne finansowanie, ale wówczas kasa miejska musiałaby się

odpowiednio przygotować do takiej operacji. Możliwe jest również partnerstwo publiczno

prywatne.

Koszt kolejki – szacunkowe dane wskazują, że zadanie to mogłoby kosztować

w granicach od 6 do 8 mln. zł. 

Przedstawiciel Dopelmayera i szef Mostostalu po zapoznaniu się z widokami stwierdził,

iż byłoby to przedsięwzięcie na skalę krajową. W Polsce nie ma kolejki, która funkcjonuje

w mieście - bylibyśmy jedynym miastem w Polsce, które mogłoby taką atrakcję

przedstawić. Zakładano, że 150 do 200 tys. zł ludzi w Kłodzku odwiedziłoby kolejkę.

Wszelkie dokumenty są przygotowywane i będą gotowe na przełomie lipca – sierpnia. 

Radny Pan Grzegorz Muskała zapytał o zagospodarowanie wolnej przestrzeni na

ul. Kruczkowskiego. Prosi o krótką informację co ustalono na tej przestrzeni. Pan radny

ma nadzieję, że jeśli coś tam powstanie, to nie będzie kolejnym potworem

architektonicznym i prawnym jaki w tej chwili jest tam zlokalizowany w postaci zabudowy

pomiędzy dwoma ulicami.

Radna Pani Celina Włodarczyk zapytała o nagrodę roczną przyznana Pani

Lucynie Świst – czy jest to nagroda obligatoryjne przysługująca każdemu pracownikowi

czy może nagroda za prawidłowo i  dobrze wykonaną pracę w roku ubiegłym. Pytanie

Pani radnej wynika stąd, że w poprzednim miesiącu Pani Dyrektor muzeum dostała

wypowiedzenie warunków pracy.  
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W odpowiedzi na pytanie Pana Grzegorza Muskały Pan Burmistrz wyjaśnił, iż teren

o którym mowa należy do miasta i nie rozmawiano z Presem Spółdzielni na ten temat.

Rozmawiano o zagospodarowaniu terenu spółdzielni, jest to duża cześć miasta, w tym

roku powstały tam ogródki jordanowskie dla dzieci i w tym sensie rozmawiano

o zagospodarowaniu przestrzeni, rozmawiano również na temat ewentualnego

zaprojektowania  tam basenu. 

Odnośnie nagrody przyznanej Pani Lucynie Świst wyjaśnień udzielił zastępca burmistrza

Pan Witold Krzelowski. Poinformował, iż nagrody przyznano dla dyrektorów jednostek

kultury, zostały one przygotowane przez Wydział Spraw Społecznych i po pozytywnym

zaopiniowaniu przekazano je trzem dyrektorom w tym Pani Lucynie Świst. 

7. Letni wypoczynek dzieci i młodzieży w miejscu zamieszkania i poza nim (zał.

nr 2).

Radny Pan Leszek Michalski w imieniu Komisji Edukacji i Kultury poinformował,

iż opinia do przedstawionego materiału jest pozytywna, nie mniej jednak Komisja

podczas dyskusji stwierdziła, że należałoby w środkach przyznawanych z budżetu na rok

2008 uwzględnić możliwość wyżywienia dzieci w ramach półkolonii, nie tylko tych z rodzi

niezamożnych ale wszystkich dzieci, które są objęte tą formą letniego wypoczynku.

Dzielenie dzieci na biedne i bogatsze nie jest dobrą praktyką, stąd sugestia komisji, aby

w przyszłorocznym budżecie uwzględnić środki na wyżywienie wszystkich dzieci, tym

bardziej, że stawka żywieniowa na dziecko wynosi 3 zł dziennie.  

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono, zatem Pan Przewodniczący zamknął dyskusję

w tym punkcie.

8. Stan sanitarny miasta oraz gospodarka odpadami (zał. nr 3).

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej radny Pan Zygmunt Żerkowski

poinformował, iż członkowie komisji zapoznali się z przedłożonym materiałem, tematy te

są doskonale znane komisji i na bieżąco są poruszane. Komisja przedłoży Radzie roczne

sprawozdanie ze swojej działalności.

Radny Pan Janusz Kocoń zastanawia się czy nie wskazanym byłoby utworzenie

w mieście Kłodzku straży leśnej. Pan radny mieszka na Owczej Górze i widzi tam dzikie

wysypiska śmieci, nie skutkuje tłumaczenie mieszkańcom, że nie należy tego robić. Może

w ramach Straży Miejskiej, należy powołać dwuosobowy zespół, który patrolowałby takie

miejsca – sugeruje radny J. Kocoń.

Radny Pan Zygmunt Żerkowski poinformował, iż w tej sprawie Komisja

interweniowała, aby w trakcie akcji sprzątania świata młodzież szkolna została

skierowana na obszar małej twierdzy w celu uprzątnięcia tego terenu, ponadto działania

takie w przyszłości zaowocują właściwą postawą młodzieży. 
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Zastępca Burmistrza Pan Ryszard Wójcik stwierdził, iż dzikie wysypiska śmieci to

ogólny problem miasta. Wyrzucając śmieci do pojemnika należy uiścić opłatę, natomiast

wyrzucając poza  pojemnik nie uiszcza się opłat. Pan burmistrz nie pojmuje takich

motywów działania, gdzie wyrzuca się z auta worek śmieci, a jest to zjawisko dość

powszechne. Dzikie wysypiska powstają często wokół działek. Podjęto akcję, że

systematycznie na ogrody działkowe wysyła miasto kontener KP-7, okazuje się, że jest

on błyskawicznie zapełniony. Zatem jak widać ogrody działkowe generują odpady. Aby

zmniejszyć strumień odpadów miasto za darmo odbiera śmieci segregowane jednak to

jest za mało. Pan burmistrz uważa, że wspólnie z komisjami rady należy wypracować

określony model postępowania, aby postały restrykcje za podrzucanie śmieci, choć jest to

zjawisko trudne do zidentyfikowania, musi tu zadziałać społeczna kontrola. 

Radny Pan Janusz Kocoń sugeruje spacer po twierdzy w celu oględzin fosy, która

zbiera w sobie mnóstwo śmieci, gruzu itp. Stąd sugestia powołania zespołu, który

kontrolowałby zachowania niektórych obywateli, należałoby stosować kary, bądź podanie

do publicznej wiadomości osoby, która „podrzuca śmieci”.

Pan Burmistrz Bogusław Szpytma poinformował, iż często jest na twierdzy.

Pracuje tam zespół osób, który porządkuje te tereny. Powołanie zespołu niesie za sobą

określone koszty zatem należy wypośrodkować wszelkie działania w celu zniwelowania

określonych zachowań, nie mniej jednak z pewnością jest potrzebna osoba

odpowiedzialna  przynajmniej za monitoring dzikich wysypisk.  

9. Prezentacja pn. Studium ochrony przed powodzią Kotliny Kłodzkiej ze

szczególnym uwzględnieniem ochrony miasta Kłodzka. 

Prezentację przedstawił Pan Ryszard Tomczak koordynator ds. ochrony ludności.

Przedstawiany materiał stanowi załącznik nr 4 do protokołu zawarty na płycie CD-R

Po przedstawionej prezentacji głos zabrał radny Pan Tadeusz Kmiecik. Jest zgodny co

do tego, że Nysa Kłodzka  z racji bystrego nurtu, na drodze swojego przebiegu

przemieszcza ogromne ilości materiałów sypkich. Dlatego nie bez przypadku wysoka

pryzma żwiru i kamienia uzbierała się na spadzie wodospadu podnosząc dno rzeki. Stąd

spiętrzona woda koryta rzeki podtapia osiedla i pola uprawne, aby nie mówić o szpetnych

kikutach drzew i pni dziko i bezładnie utwierdzonych w zwałach żwiru i kamienia.

Przedstawiony wyrywkowo obraz, nie sprzyja promocji miasta o co tak wytrwale zabiega

Burmistrz i Rada Miasta. Nie możemy być obojętni  jak przy kłodzkim wodospadzie

w korycie rzeki zalegają tony żwiru, kamienia i śmieci. Powszechnie uważa się,

że w dobie niedoboru materiałów budowlanych o czym tak głośno informują media,

zebrany kruszec można sprzedać. Po prostu trzeba szukać kupca i jeszcze na tym

zarobić. Będziemy wdzięczni jeżeli panowie z Rejonowego Zarządu Gospodarki Wodnej

zechcą nam sprawę nie tylko wyjaśnić, ale też doprowadzić do wywiezienia

zgromadzonego gruzu i uporządkować koryto rzeki. 
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Radny Pan Zygmunt Żerkowski w imieniu Komisji Gospodarki Komunalnej

podziękował za przygotowanie prezentacji. Komisja wnioskowała, aby Okręgowa Dyrekcja

Gospodarki Wodnej spowodowała oczyszczenie i pogłębienie koryta rzeki w celu

swobodnego przepływu wody, wycinkę drzew i pogłębienie potoku Jodłownik. Radny Pan

Zygmunt Żerkowski zwraca uwagę na fakt, aby wnioski uwzględnione w Studium ochrony

przed powodzią przekładały się w realne czyny i zabezpieczenia finansowe.

Wiceprzewodniczący Pan Maciej Awiżeń zaproponował, aby w następnym

numerze Kuriera Kłodzkiego poinformować o edukacji mieszkańców w ochronie przed

powodzią i zachowaniu się w trakcie kataklizmu. Należałoby podać informację o tym jakie

są rodzaje  sygnałów, gdzie organizowane są zbiórki, jak należy się zachować i gdzie

można otrzymać pomoc. 

Pan Przewodniczący Henryk Urbanowski poinformował, iż w dniu 6 lipca br.

o godz. 1700 w Kościele Matki Bożej Różańcowej zostanie odprawiona msza za

wszystkich, którzy zginęli w trakcie powodzi w 1997r. nastąpi również złożenie kwiatów

pod tablicą pamiątkową znajdującą się na Placu Franciszkańskim. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego

w banku wybranym w drodze przetargu nieograniczonego do wysokości

2 000 000 zł, druk nr 84 (zał. nr 5).

Pan Eugeniusz Bednarczyk w imieniu Komisji Budżetu, Finansów i Polityki

Gospodarczej poinformował o pozytywnej opinii Komisji do powyższego projektu

uchwały.

Wiceprzewodniczący Pan Maciej Awiżeń informacyjnie dla mieszkańców

będących na sesji podał, iż dwumilionowy kredyt przeznaczony zostanie na inwestycje,

a nie na administrację czy wydatki bieżące. Zatem skoro założono w budżecie pewne

inwestycje oczywistą rzeczą jest ich wykonanie.

Głosowanie: za - 19, przeciw –  0, wstrzymało się –  0.

Uchwała została podjęta i otrzymała nr X/79/2007 (zał. nr 6).

Przerwa w obradach od godz. 1330 do godz. 1345.

11. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji zakładu budżetowego pod nazwą

Zespół Przedszkolno – Żłobkowy nr 1 na terenie Gminy Miejskiej w Kłodzku

celem przekształcenia w jednostkę budżetową oraz zmiany Statutu Zespołu

Przedszkolno – Żłobkowego nr 1, druk nr 85 (zał. nr 7).

Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury radny Pan Leszek Michalski

poinformował o pozytywnej opinii do powyższego projektu, jak również uchwał

kolejnych znajdujących się na druku nr 86 i 87.

Radny Pan Janusz Kocoń spotkał się z opinią, że przedstawiciele zakładów

budżetowych są zaskoczeni przekształceniami w jednostki budżetowe z uwagi na to,             
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że o tym zamiarze dowiedzieli się na dwa – trzy dni przed powzięciem projektu uchwały.

Radny pyta czy nie powinno to być szerzej konsultowane z osobami, które tam pracują,

jeśli radny się myli to prosi o gruntowne wyjaśnienie problemu.

Skarbnik Gminy Pani Henryka Popiel w kwestii wyjaśnienia tej informacji podała,

iż w dniu 26 kwietnia 2007r.  zostały skierowane pisma do Dyrektorów przedszkoli

o następującej treści: W związku z przygotowaniem projektu uchwały Rady Miejskiej

w sprawie przekształcenia zakładów budżetowych w jednostkę budżetową w miesiącu

czerwcu 2007 roku, proszę o przedłożenie informacji wg. załącznika do niniejszego pisma

do dnia 28.05.2007r. A więc nie wie Pani Skarbnik skąd pochodzą takie informacje

o braku wiedzy.

Wiceprzewodniczący Pan Maciej Awiżeń wyjaśnił, iż cała sytuacja przekazywania

inwentaryzacji  zgonie z prawem może być przeprowadzona w ciągu trzech miesięcy od

podjęcia uchwały, wszelkie sytuacje wcześniejszych zamówień i zakupów będą ustalone

w drodze spotkania z Panią Skarbnik i księgowymi tych jednostek.

Więcej uwag nie wniesiono zatem Pan Przewodniczący poddał projekt uchwały pod

głosowanie.

Głosowanie: za - 19, przeciw –  0, wstrzymało się –  0.

Uchwała została podjęta i otrzymała nr X/80/2007 (zał. nr 8).

12. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji zakładu budżetowego pod nazwą

Zespół Przedszkolno – Żłobkowy nr 2 na terenie Gminy Miejskiej w Kłodzku

celem przekształcenia w jednostkę budżetową oraz zmiany Statutu Zespołu

Przedszkolno – Żłobkowego nr 2, druk nr 86 (zał. nr 9).

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.

Głosowanie: za - 20, przeciw –  0, wstrzymało się –  0.

Uchwała została podjęta i otrzymała nr X/81/2007 (zał. nr 10).

13. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji zakładów budżetowych – przedszkola

miejskie celem przekształcenia w jednostkę budżetową oraz zmiany Statutu

Przedszkoli Miejskich, druk nr 87 (zał. nr 11).

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.

Głosowanie: za - 20, przeciw –  0, wstrzymało się –  0.

Uchwała została podjęta i otrzymała nr X/82/2007 (zał. nr 12).

14. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budżetu Gminy Miejskiej

Kłodzko na 2007 rok, druk nr 89 (zał. nr 13).

Skarbnik Gminy Pani Henryka Popiel zgłosiła następujące poprawki:
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Pierwsza autopoprawka dotyczy zmniejszenia w załączniku nr 1 w Dziale 854 kwoty

53 620zł dotyczy to schroniska młodzieżowego, po stronie wydatków w załączniku nr 2

w Dziale 854 zmniejsza się 53 520 zł oraz w Dziale 801  pozostała działalność 100 zł.

Kolejna autopoprawka związana jest z wprowadzeniem do budżetu w dziale 758

w załączniku nr 1 kwoty 300 000 zł, są to środki pochodzące z wydatków

niewygasających dotyczące zadania pod nazwą rozbudowa składowiska odpadów –

wykup  gruntów, z załącznika nr 2 w Dziale 700 gospodarka mieszkaniowa wprowadza się

w § 606 drugą pozycję, która dotyczy wykupu nakładów inwestycyjnych na

nieruchomości ul. Objazdowa 3 kwota 320 000 zł. W § 4300 zmniejsza się o 20 000 zł. Te

zmiany powodują, że strona pierwsza  projektu uchwały otrzyma brzmienie: w §  1 pkt 1

zwiększając dochody o kwotę 1 746 491 zł, również w pkt 2 zwiększając wydatki o kwotę

1 746 491 zł. W związku z tym w § 2 zmieniają się kwoty po  stronie dochodów

i zamykają się kwotą 56 992 396 70,- po stronie wydatków kwotą 55 637 049 70 ,-

nadwyżka budżetowa pozostaje bez zmian.

Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej Pan Eugeniusz

Bednarczyk poinformował, iż biorąc pod uwagę zgłoszone poprawki komisja wydała

opinię pozytywną do powyższego projektu uchwały. 

Radny Pan Adam Kwas zapytał o zwiększenie wydatków w dziale administracja

samorządowa, po stronie wydatków jest dodatkowa kwota 140 000 zł na planowany

wzrost wydatków na ubezpieczenia społeczne, Pan radny prosi o wyjaśnienie czy jest

taka konieczność i czy kwoty tej nie można wygospodarować w inny sposób.

Pani Skarbnik wyjaśniła, iż zmiana dotyczy wydatków obligatoryjnych, a wiec jest

to kwota która musi być zwrócona w miejsce wydatku czyli na ubezpieczenia ZUS

i podyktowane jest to analizą finansową, która wynika z tego, że składki ZUS są

odprowadzane z funduszu płac, a więc jest to oblig i kwotę należało uzupełnić. 

Po wyjaśnieniach Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie zgłoszonych

autopoprawek: głosowanie: za – 20 jednogłośnie. 

Głosowanie całego projektu uchwały:

Głosowanie: za - 20, przeciw –  0, wstrzymało się –  0.

Uchwała została podjęta i otrzymała nr X/83/2007 (zał. nr 14).

15. Podjęcie uchwał w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia w drodze

przetargu nieruchomości, druk nr 90 (zał. nr 15), druk nr 91 (zał. nr 16), druk

nr 92 (zał. nr 17).

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej radny Pan Zygmunt Żerkowski

poinformował, iż projekty uchwał w sprawie obowiązku zbycia w drodze przetargu

nieruchomości zostały zaopiniowane pozytywnie tj. druk nr 90, 91, 92. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionych projektów uchwał.
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Pan Przewodniczący przystąpił do głosowania.

Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia w drodze przetargu

nieruchomości, druk nr 90.

Głosowanie: za - 20, przeciw –  0, wstrzymało się –  0.

Uchwała została podjęta i otrzymała nr X/84/2007 (zał. nr 18).

Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia w drodze przetargu

nieruchomości, druk nr 91.

Głosowanie: za - 20, przeciw –  0, wstrzymało się –  0.

Uchwała została podjęta i otrzymała nr X/85/2007 (zał. nr 19).

Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia w drodze przetargu

nieruchomości, druk nr 92.

Głosowanie: za - 20, przeciw –  0, wstrzymało się –  0.

Uchwała została podjęta i otrzymała nr X/86/2007 (zał. nr 20).

16. Podjęcie uchwał w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na realizację zadania

inwestycyjnego w roku 2007 pod nazwą „Budowa boiska sportowego do piłki

nożnej

o sztucznej nawierzchni przy SP Nr 6 w Kłodzku” w ramach programu „Blisko

boisko”, druk nr 93 i 94 (zał. nr 21 i 22)

Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej Pan Eugeniusz

Bednarczyk poinformował, iż Komisja pozytywnie zaopiniowała projekty uchwal

znajdujące się na druku nr 93 i 94.  

Uwag do projektów uchwał nie wniesiono.

Pan Przewodniczący przystąpił do głosowania.

Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na realizację zadania

inwestycyjnego w roku 2007 pod nazwą „Budowa boiska sportowego do piłki

nożnej o sztucznej nawierzchni przy SP Nr 6 w Kłodzku” w ramach programu

„Blisko boisko”, druk nr 93.

Głosowanie: za - 20, przeciw –  0, wstrzymało się –  0.

Uchwała została podjęta i otrzymała nr X/87/2007 (zał. nr 23).

Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na realizację zadania

inwestycyjnego w roku 2007 pod nazwą „Budowa boiska sportowego do piłki

nożnej o sztucznej nawierzchni przy SP Nr 6 w Kłodzku” w ramach programu

„Blisko boisko”, druk nr 94.

Głosowanie: za - 20, przeciw –  0, wstrzymało się –  0.

Uchwała została podjęta i otrzymała nr X/88/2007 (zał. nr 24).
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17. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany

„Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta

Kłodzka”, druk nr 95 (zał. nr 25).

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej radny Pan Zygmunt Żerkowski

poinformował o pozytywnej opinii Komisji do powyższego projektu uchwały. 

Uchwał nie wniesiono.

Głosowanie: za - 18, przeciw –  0, wstrzymało się –  2.

Uchwała została podjęta i otrzymała nr X/89/2007 (zał. nr 26).

17a. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany

„Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu przemysłowo –

składowego w Kłodzku w rejonie ulic: Piłsudskiego, Noworudzkiej i

Półwiejskiej”, druk nr 96 (zał. nr 27).

Przewodniczący Pan H. Urbanowski zgłosił następujące autopoprawki autora:

- ostatnia linijka pierwszej strony projektu uchwały brzmi: stawki procentowe których

ustala się opłatę z tytułu wzrostu nieruchomości,

- winno być: stawki procentowe na podstawie których ustala się opłatę z tytułu wzrostu

wartości nieruchomości,

Autopoprawka do analizy zasadności przystąpienia do sporządzenia zmiany planu:

- dziesiąta linijka brzmi: uchwaleniem studium”, która w ustaleniach § 3 ust. 1 uznaje

stopień realizacji ustaleń;

- winno być: uchwaleniem studium”, która w ustaleniach § 3 ust. 2 uznaje stopień

realizacji ustaleń.

Radny Pan Zygmunt Żerkowski przed wypowiedzeniem opinii Komisji  prosi

Pana Burmistrza B. Szpytmę o wypowiedzenie się na temat założeń tej uchwały, czym się

kieruje i czym uzasadnia zapis w uchwale, iż przedmiot  ustaleń planu będzie określał

granice terenów pod budowę obiektów handlowych o powierzchni sprzedaży powyżej

2 000m2.

Pan Burmistrz B. Szpytma poprosił, aby wyjaśnień udzielił Zastępca Burmistrza

Pan Ryszard Wójcik. Poinformował, iż 2000m2 jest to wielkość określona w przepisach.

Rada może tę wielkość dowolnie zmienić, bowiem uchwala całą treść uchwały. 

Radny Pan Zygmunt Żerkowski uważa, że obszar który obejmuje powyższy plan

zagospodarowania jest interesujący dla Wałbrzyskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej,

która mogłaby być powiększona o te tereny. Pan Z. Żerkowski poinformował, iż nie

dochodziły do komisji sygnały o potrzebie budowy hipermarketu zatem zgłasza wniosek

formalny Komisji, aby wykreślić z projektu uchwały znajdującego się na druku nr 96
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zapis: granice terenów pod budowę obiektów handlowych o powierzchni sprzedaży

powyżej 2 000m2.

Pan Burmistrz B. Szpytma odnosząc się do słów związanych ze Specjalną Strefą

Ekonomiczną wyjaśnił, iż jest  3,5 ha gruntów wokół GE, które nie może tego zbyć.

Proponowano ten teren inwestorom, jednak nie ma chętnych. Pan Greber Prezes WSEE

publicznie zadeklarował, że jeżeli miasto znajdzie inwestora i wskaże teren to wówczas

jest w stanie pomóc utworzyć w tym miejscu strefę. 

Radny Pan Zdzisław Duda zapytał Burmistrza czy jest mu wiadome, że General

Electric poszukuje 5ha terenu pod budowę montowni podzespołów do wiatraków energii

odnawialnej.

Pan Burmistrz stwierdził, iż jeśli byłaby taka okoliczność miasto przekaże 5ha pod

produkcję.

Radny Pan Grzegorz Muskała uznał, iż w tej chwili rozpoczęła się dyskusja nad

najważniejszym punktem sesji. Pan Muskała w latach 1994 – 1998 był radnym Rady

Miejskiej podobnie jak Pani Z. Górska i obecny na Sali Pan Taurogiński – obecnie kupiec,

właściciel sklepu. Wówczas to przystąpiono do uchwalania planu zagospodarowania

przestrzennego dla terenu, o którym dzisiaj mowa. Kolejna Rada uchwaliła ten plan

zagospodarowania przestrzennego. Były to lata kiedy liberalna gospodarka lansowana

przez ugrupowania polityczne, które wówczas miały dużą siłę głosu sprawiały, że nie było

najmniejszych problemów z uchwalaniem takiego, a nie innego planu z przewidywaniem

z możliwością budowania obiektów handlowych wielkopowierzchniowych. Teraz kłodzcy

przedsiębiorcy, (których Pan radny serdecznie powitał), obawiają się budowy wielkiego

obiektu handlowego, który będzie w jakimś sensie godził w ich interesy. Pan radny nie

jest zwolennikiem budowy obiektów handlowych wielkopowierzchniowych. Pan radny

zwraca uwagę na fakt, aby wprowadzając zmiany do planu zagospodarowania

przestrzennego nie wprowadzić jakiegoś elementu, który spowoduje powstanie kolejnego

potwora architektonicznego. 

Radny Pan Stanisław Ferenc wyraził wątpliwości co do zasadności zmiany planu

zagospodarowania przestrzennego, proponuje się zmienić zapis z 2000m2 do 500m2, a co

stanie się ze sklepami, które mają powyżej 500m2 i będą chciały się rozwinąć czy

poszerzyć działalność – pyta radny Ferenc? Pan radny obawia się, że w momencie

podjęcia tej uchwały ograniczy kogoś w rozwoju, zatem wstrzyma się od głosowania. 

Burmistrz Pan Ryszard Wójcik wyjaśnił, iż  plan zagospodarowania

przestrzennego uchwala się wówczas kiedy wnioskują o to właściciele gruntów. Wobec

tego autor planu pod naciskiem  głosów właścicielskich przystępuje do procedury

uchwalenia planu. Występuje do właścicieli z zapytaniem co chcą mieć na swoim gruncie.

Właściciel określa co chce mieć na swoim gruncie, wnioski właściciela  idą do autora

opracowania. On wówczas z jednej strony ma wytyczne studium  z drugiej strony wnioski
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właścicieli  gruntów i z trzeciej konsultuje to z Radą i władzami miasta. Z tego rodzi się

projekt planu, jest on wyłożony i właściciele sprawdzają czy jest on przygotowany

zgodnie z ich wnioskami – jeśli nie, wówczas właściciele wnoszą zastrzeżenia do tego

planu. Odbywa się tryb odwołania, zażaleń i do póki ten tryb się nie wyczerpie plan nie

jest uchwalony. Taka procedura obejmuje przy  uchwalaniu powyższego planu. 

Radna Pani Celina Włodarczyk uzupełniając wypowiedź Pana Burmistrza

R. Wójcika dodała, iż o sposobie zagospodarowania przestrzennego miasta, czy też jego

fragmentu decyduje Rada. 

Advocem – Pan Burmistrz R. Wójcik wyjaśnił, iż plan obowiązywał 9 lat,

ustawowy obowiązek weryfikacji tego planu w okresie 9 –cio letnim był dwukrotny.

Dwukrotnie Rada powinna ten plan zweryfikować, niezależnie od zweryfikowania zapisów

planu powinna być zweryfikowana strategia, bo już nie odpowiadała wymogom. Więc

sytuacja, która ma teraz miejsce jest wynikiem tego, że przez 9 lat wokół planu nic nie

robiono ponieważ był on martwy, taka była  w gospodarce tendencja, że nikt się nie

interesował tym gruntem. Obecnie nadrabia się 9-cio letnie zaległości.

Radna Pani Danuta Kołt uważa, że dla Rady najistotniejszą sprawą w tej chwili

nie jest zapis mówiący o wielkości  powierzchni sprzedaży tylko ważne jest przyjęcie

zmiany planu i uruchomienie tej procedury. 

Radny Pan Janusz Kocoń zabierając głos zwrócił uwagę na dalsze

funkcjonowanie kłodzkich przedsiębiorców w momencie funkcjonowania hipermarketu. Ile

osób zatrudnia PSS, CEES – POL i mniejsi przedsiębiorcy, ile składek odprowadzą do

ZUS, jakie podatki są płacone obecnie, a jakie będą kiedy powstanie taki moloch

i nasuwa się pytanie ilu ludzi zatrudni. Pan radny prosi, aby mieć te kwestie na uwadze,

zatem istnieje potrzeba wykreślenia zapisu w uchwale o ograniczeniu powierzchni

sprzedaży.

Radna Pani Celina Włodarczyk advocem wypowiedzi Pani radnej Kołt nie

w całości zgadza się z jej wypowiedzią, bowiem w § 3 zapisane jest, iż przedmiot ustaleń

planu będzie określał: i tu wymienia się poszczególne punkty, które wskazują co plan

winien zawierać i w tym wskazaniu radni proponują wykreślić przedostatni akapit, który

mówi o budowie obiektu handlowego o powierzchni sprzedaży powyżej 2 000m2. Jeżeli

tego Rada nie wykreśli to pracownia urbanistyczna, która wygra konkurs na opracowanie

planu będzie miała możliwość zaplanowania obiektu handlowego wielkopowierzchniowego

- wówczas rada nie będzie miała na to wpływu.

Radna Pani Danuta Kołt nie zgadza się z wypowiedzią Pani radnej C. Włodarczyk.

Dla przykładu Pani radna podał,  iż jest inwestorem i chce do tego planu zgłosić wniosek

o budowę pawilonu o powierzchni pow. 2000m2 wówczas autor opracowania powinien ten

wniosek przyjąć, a w konsekwencji projekt ten trafia pod obrady Rady i wówczas to radni

się wypowiedzą czy przyjmują ten plan czy też nie, zawsze decydujący głos ma Rada. 
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W toku dalszej dyskusji nad zmianą planu zagospodarowania przestrzennego głos

zabrał Wiceprzewodniczący Pan Maciej Awiżeń, który m.in. stwierdził, iż Rada miasta

ma nadawać kierunki rozwoju miasta, zdaniem Pana radnego właściwym kierunkiem

rozwoju miasta jest to, jak mieszkańcy mogą zarabiać, a nie jak wydawać pieniądze. Jeśli

można rozwijać plan zagospodarowania przestrzennego w kierunku budowy produkcji

i usługi to róbmy to w tym kierunku, a nie zastanawiajmy się gdzie mieszkańcy mogą

zostawiać pieniądze. Rada w chwili obecnej nie przystępuje do zmiany planu

zagospodarowania przestrzennego tylko do procedury zmiany planu w związku z tym

uchwała ta  niczym nie zagraża. 

W imieniu kupców głos zabrał Pan Mieczysław Bromboszcz – Prezes Izby

Przemysłowo - Handlowej Ziemi Kłodzkiej. Podziękował za możliwość zabrania głosu, jest

na sali kilka izb gospodarczych, które bardzo wnikliwe przysłuchują się dyskusji i temu

wszystkiemu co się wcześniej działo. Dziękują za to, że rozpoczyna się procedurę zmiany

planu zagospodarowania przestrzennego. Nie chcą, aby powstał kolejny moloch na

terenie miasta Kłodzka, byłby to prawdopodobnie obcy hipermarket, a kupcy kłodzcy

ponosiliby z tego tytułu kolejne straty jakie są już po wprowadzeniu Leclerca. Mówi się

o wejściu kolejnego podmiotu i o karach jakie będzie miasto ponosiło. Pan M. Bromboszcz

ma wrażenie, że na radnych, mieszkańcach i kupcach wywiera się pewną presję, że skoro

mają być płacone pewne kary to dobrze, że niech coś w tym Kłodzku będzie. Jest to

daleko przedwczesne, że nikt tutaj nie zainwestował, nie kupił terenu, jest to po prostu

pewna gra która ma doprowadzić do tego, aby na tych terenach powstał supermarket.

W imieniu własnym, Rady Izby i zgromadzonych przedsiębiorstw Pan M. Bromboszcz

apeluje do Pana Przewodniczącego i radnych, aby nie powstał na terenie objętym planem

zagospodarowania przestrzennego obiekt handlowy wielkopowierzchniowy, który

wprowadziłby wielkie szkody dla handlowców, przedsiębiorców z rejonu nie tylko Kłodzka

ale i całej Kotliny Kłodzkiej. Rozwój należy pozostawić naszym rodzimym firmom, które

funkcjonują na tym terenie, potrzeba czasu, aby mocno poszkodowani w wyniku powodzi

10 lat temu, odbudowali się i nadal mieli możliwość rozwoju. 

Burmistrz Pan Ryszard Wójcik wyjaśnił, że między wierszami Pan Prezes pozwolił

sobie na  pewne insynuacje dotyczące wywierania presji - to jest absolutnie pozbawione

jakichkolwiek podstaw – stwierdza Pan Burmistrz. Bowiem na poprzedniej sesji, zgodnie

z zasadą planowania przestrzennego po przedstawieniu projektu uchwały Burmistrz

przedstawia zgodnie z ustawą analizę ewentualnych skutków zmiany planu. Należy mieć

świadomośc, że jest to informacja, a Pan Prezes przerobił to na wywieranie nacisku na

Radę, Pan Burmistrz sądzi, że nikt na Radę nacisku nie wywierał, bo Rada doskonale wie

jak ma głosować. 

Głos zabrał Stanisław Wołk prezes firmy CEES – POL. Poinformował, iż również

zapoznał się z analizą, którą sygnował swoim podpisem Pan Burmistrz R. Wójcik. Pan
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Wołk nie wie skąd  się wzięło zastosowane w tej analizie wartości i kwoty 120 mln, skoro

na dzień dzisiejszy zero zostało wydane, więc po co wywołuje się jakieś demony strat

i konsekwencji. Nikt nie poniósł żadnych nakładów.

Pan Taurogiński dodał od siebie i w imieniu kupców, którzy znajdują się obecnie

w dość nieciekawej sytuacji, że tendencje  podnoszenia podatku od nieruchomości, mają

charakter permanentny i z roku na rok ten podatek wzrasta. 

Pan Przewodniczący H. Urbanowski wtrącił, iż nieprawdą jest to, że wzrastają podatki

od nieruchomości bowiem w naszej gminie podatek w tym roku nie wzrósł.

Pan Taurogiński  nie twierdzi, że w tym roku wzrósł, ale jeśli rozważy się przedział

czasowy na przestrzeni ostatniego dwunastolecia to obserwuje się wzrost pdatku.

Ci którzy są właścicielami lokali rezygnują z prowadzenia działalności bo już są zmęczeni,

w momencie gdy wpuszczają kogoś kto prowadzi działalność to zazwyczaj następuje

bardzo szybka rotacja i w miejsce tego, który był poddzierżawcą przychodzi następny –

to dowodzi, że nie jest łatwo prowadzić działalność, że koniunktura na jaką na tym

terenie można liczyć nie przyniesie rozstrzygnięć na plus i nie prędko z naszych szeregów

wyłoni się warstwa średnia. Po analizie kilkunastu lat obserwuje się wyłonienie warstwa,

ale pośrednia, a działania naszych władz naczelnych i ekip rządzących w poprzednich

latach prowadziły często do tego, że wręcz wykańczano naszych znaczących

przedsiębiorców takich, którzy mogli osiągnąć sukces dlatego, że wymuszono na nich

różne formy haraczu i to było bardzo dziwne. Obowiązywała dewiza, że zniszczyć można

każdego przedsiębiorcę, byle to był polski przedsiębiorca. Pan Taurogiński przytoczył

badania, które wykonali ekonomiści angielscy, dowiodły one, że jeśli powstaje

hipermarket i on zatrudnia 100 osób to na miejsce zatrudnionych 100 osób 600 – 700

„ląduje na bruku”. W związku z tym uruchomienia 100 stanowisk pracy w kontekście

handlowym może przynieść zwiększenie bezrobocia. na poziomie 600 – 700 stanowisk

pracy. Małe firmy nie wytrzymają konkurencji z wielkimi i to należy brać pod uwagę.

Kłodzcy przedsiębiorcy nie uciekają i nie kombinują jak uniknąć płacenia podatków,

cierpliwe znoszą zmiany wynikające z reorganizacji ruchu, ktoś kupował lokal w rejonie

w którym można było  się przemieszczać pojazdem, klienci się przemieszczali, był

bałagan na ulicach to prawda, ale wynikał on zawsze z beztroskiego podejścia władz

i kolejnych ekip do tematu pt. parkingi w mieście. Postulowano o budowę parkingów

bowiem ma to ogromne  znaczenie. Parking i jego bliskie sąsiedztwo oznacza tlen dla

tych, którzy prowadzą działalność. 

Pan Burmistrz R. Wójcik wyjaśnił, iż aby zrozumieć następstwa finansowe należy

wziąć pod uwagę to w momencie zmiany planu, to co się dzisiaj dzieje to jest nic, tym

momentem będzie dopiero zmiana planu, a to może nastąpić za rok, półtora i wówczas

będziemy rozmawiać o następstwach finansowych. Analiza była przedstawiona, bowiem

taki jest wymóg ustawowy podania ewentualnych następstw, które zmaterializują                      
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się w momencie uchwalenia planu. Pan Burmistrz ubolewa nad tym, że nikt tak dokładnie

nie przeczytał tego dokumentu, a każdy używa go jako argumentu przeciwko

burmistrzowi tak jakby burmistrz był stroną  która jest zainteresowana tym, aby powstał

kolejny Leclerc. Pan Burmistrz musi pilnować interesu gminy, ma więc obowiązek

przestrzec jakie będą skutki za rok. 

Głos zabrał Burmistrz Pan B. Szpytma. Przypomniał, iż  na wniosek kupców

z Wyspy Piasek, jedną z pierwszych decyzji podjętych w grudniu ubiegłego roku, było

wstrzymanie budowy po to, aby nie było zaślepionego miejsca tylko aby był wjazd, on

powstaje w tej chwili mimo, że kosztował miasto trochę pieniędzy, czasu i starania się,

ale uczyniono to w dobrze pojętym interesie kupców Wyspy Piasek. Będzie więc przejazd

na parking nad Kanałem. W tym roku przygotowywane są zwolnienia podatkowe od

nieruchomości i taki projekt uchwały jest gotowy Burmistrz będzie go konsultował.

Przykro jest więc słuchać, że podwyższa się podatki, że w jakiś sposób ogranicza się

przedsiębiorców – bo nie jest to intencją Burmistrza i Rady. Miastu potrzebny jest rozwój,

przedsiębiorcy z którymi burmistrz się spotyka często kredytują swoją działalność

hotelarską czy inną. Przedstawiono już tereny pod inwestycje i cieszy Burmistrza fakt,

że kilku miejscowych kupców już rozważa możliwość inwestowania. Prosi zatem Pan

Burmistrz aby w swoich wypowiedziach nie uogólniać, jeśli natomiast są określone

pretensje i jakieś rzeczy trudne czy problematyczne to należy o tym sygnalizować.

Rynek, który służy nam wszystkim stanie się właściwym rynkiem miejscem handlowym,

a nie parkingiem – bo nie taka jego rola. Większość mieszkańców Kłodzka pozytywnie

zareagowała na taką sytuację bo wreszcie mogli zobaczyć jak się prezentuje bruk kostki.

Burmistrz zamierza dbać o estetykę rynku po to, aby przyciągać również mieszkańców

z innych miejsc miasta, aby tu przychodzili i również kupowali. Burmistrz uważa,

że bilans może wyjść na plus. Sygnalizuje te intencje bo one naprawdę są. Dowodem na

to są przygotowane zmiany w planie zagospodarowania przestrzennego,  prosi Pan

Burmistrz, aby zrozumieć również tę stronę, że odpowiada za finanse i za zrównoważony

rozwój miasta - nie za rozwój tylko jednej grupy społecznej. Kompromis musi być

wypracowany i musi być pewną średnią, a nie że z negocjacji wychodzi tylko jedna strona

usatysfakcjonowana bo druga coś straciła w tym momencie. Burmistrz prosi, aby mieć to

na uwadze.

Głos zabrał Pan Grzegorz Kogut. Chciałby usłyszeć jasne stanowisko Rady, Pana

Burmistrza i Pana Wiceburmistrza odnoszące się do tego problemu czy stoją z kłodzkimi

kupcami w jednym szeregu. Kupcy nie mają nic przeciw inwestycjom, tylko inwestycjom,

które będą służyły nam wszystkich w szeroko pojmowanym interesie. 

Po tak owocnej dyskusji Przewodniczący Pan Henryk Urbanowski przystąpił do

głosowania poprawek:
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 - ostatnia linijka pierwszej strony projektu uchwały otrzymuje brzmienie: stawki

procentowe na podstawie których ustala się opłatę z tytułu wzrostu wartości

nieruchomości,

Głosowanie: za – 18, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. Poprawkę przyjęto.

Autopoprawka do analizy zasadności przystąpienia do sporządzenia zmiany planu:

- dziesiąta linijka otrzymuje brzmienie: uchwaleniem studium”, która w ustaleniach § 3

ust. 2 uznaje stopień realizacji ustaleń.

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. Poprawkę przyjęto.

W § 3 projektu uchwały wykreślić przedostatni myślnik tj. granice terenów pod budowę

obiektów budowlanych o powierzchni sprzedaży powyżej 2000m2.

Głosowanie: za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się – 3. Poprawkę przyjęto.

Pan Zygmunt Żerkowski poinformował, iż po uwzględnieniu powyższych poprawek

opinia Komisji Gospodarki Komunalnej do powyższego projektu uchwały jest

pozytywna. 

Głosowanie całej uchwały wraz z naniesionymi poprawkami.

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała została podjęta i otrzymała nr X/90/2007 (zał. nr 28).

18. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na

ławników, druk nr 83 (zał. nr 29).

Pan Przewodniczący poprosił o zgłaszanie kandydatur do zespołu opiniującego

kandydatów na ławników z tym, że wcześniej zgłosił do składu zespołu Panią Aleksandrę

Rembiasz – Wiceprezes Sądu oraz radną Panią Jolantę Kobak, która pisemnie wyraziła

wolę pracy w zespole opiniującym kandydatów na ławników. 

Następnie radny Pan Leszek Michalski zaproponował kandydaturę radnego Pana

Tadeusza Kmiecika.

Radna Pani Zofia Bielecka zaproponowała kandydaturę radnego Pana Józefa

Trockiego.

Radny Pan Stanisław Ferenc zaproponował  radną  Panią Zofię Bielecką.

Pani Zuzanna Kasprzyk Wojciechowska w imieniu klubu Przyjazne Kłodzko zgłosiła

kandydaturę Pana Janusza Koconia.

Wiceprzewodniczący Pan Piotr Brzostowicz zaproponował kandydaturę Pani Zdzisławy

Górskiej.

Wiceprzewodniczący Pan Maciej Awiżeń w imieniu klubu radnych zaproponował

kandydaturę radnej Pani Teresy Ludwin oraz radnego Pana Grzegorza Wnuka.

Przewodniczący zaproponował, aby zamknąć listę zgłaszanych kandydatów. Rada

jednogłośnie przyjęła propozycję Przewodniczącego, listę zgłaszanych kandydatur

zamknięto.

Zaproponowane osoby wyraziły zgodę na kandydowanie.
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W związku z tym, iż nie wniesiono uwag Pan Przewodniczący poddał projekt uchwały pod

głosowanie zatwierdzając następujący skład osobowy zespołu opiniującego kandydatów

na ławników.

Pani Aleksandra Rembiasz – Wiceprezes Sądu Rejonowego w Kłodzku.
Pani Zofia Bielecka – radna Rady Miejskiej.
Pani Zdzisława Górska - radna Rady Miejskiej.
Pani Jolanta Kobak - radna Rady Miejskiej.
Pan Janusz Kocoń - radny Rady Miejskiej.
Pan Tadeusz Kmiecik - radny Rady Miejskiej.
Pani Teresa Ludwin - radna Rady Miejskiej.
Pan Józef Trocki - radny Rady Miejskiej.
Pan Grzegorz Wnuk- radny Rady Miejskiej.

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała została podjęta i otrzymała nr X/91/2007 (zał. nr 30).

Przerwa w obradach od godz. 1515 do godz. 1530.

19. Interpelacje i zapytania radnych. 

Pan Przewodniczący rozpoczął ten punkt od przykrej informacji o śmierci Pana Bronisława

Krawczyka – kolegi, radnego II kadencji Rady Miejskiej w Kłodzku, Przewodniczącego

Komisji Edukacji i Kultury, Dyrektora Domu Dziecka oraz Kierownika Schroniska

Młodzieżowego w Kłodzku przy ul. Nadrzecznej. 

Pan Przewodniczący poprosił radnych o powstanie i uczczenie minutą ciszy pamięć

Bronisława Krawczyka. 

Ponadto Przewodniczący dodał, iż w sobotę o godz. 1300 odbędzie się msza za zmarłego,

a o godz. 1500 pogrzeb na cmentarzu komunalnym w Kłodzku. 

Przystąpiono do zgłaszania interpelacji i zapytań radnych.

Radna Pani Zuzanna Kasprzyk Wojciechowska zwróciła się z zapytaniem do

Pana Burmistrza o zapewnienie miejsc parkingowych mieszkańcom ul. Kościelnej, którzy

w  związku z zamknięciem traktu w rynku nie mają możliwości parkowania, wyznaczono

im miejsca parkingowe na parkingu przy ul. Muzealnej twierdzą, że w godzinach szczytu

nie mają gdzie parkować. 

Radna Pani Zdzisława Górska zwróciła się z zapytaniem do Pana Burmistrza czy

prawdą jest, że przy ul. Sierpowej w Kłodzku ma powstać spalarnia śmieci. 

Radny Pan Stanisław Ferenc ponownie poruszył problem wycinki drzew. Zwraca

się z prośbą do Burmistrza o kontrolowanie tego procesu, bowiem zauważa dużą

samowolę w tym zakresie.

Pan Burmistrz B. Szpytma odnosząc się do pytania radnej w sprawie parkingu

wyjaśnił, iż do 30 czerwca br. trwa termin wypowiedzenia umowy obecnemu dzierżawcy
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parkingu i od 1 lipca tych problemów nie będzie, wskaże się dla tych osób puste miejsca

parkingowe.

Co do spalarni – Burmistrz wyjaśnił, iż nie przewiduje się budowy żadnej spalarni

w mieście. 

Odnośnie wycinki drzew Pan Burmistrz obiecał zainteresowanie się sprawą, poza tym

prosi o zgłaszanie samowolnych wycinek drzew w celu wyciągnięcia odpowiednich

konsekwencji. 

20. Wnioski i oświadczenia radnych. 

Wiceprzewodniczący Pan Piotr Brzostowicz odczytał projekt stanowiska Rady

Miejskiej w Kłodzku. 

Rada Miejska w Kłodzku popiera starania Dyrekcji SP ZOZ Kłodzko o zwiększenie

limitu punktowego na poradnię Rehabilitacyjno - Ambulatoryjną w Przychodni SP ZOZ

Kłodzko przy ul. Zawiszy Czarnego 1 na 2007 rok. 

W roku bieżącym istnieje bardzo duże zapotrzebowanie na usługi rehabilitacyjne

oraz duże zainteresowanie działalnością Poradni. Jednakże ze względu na fakt,

iż Poradnia Rehabilitacyjno – Ambulatoryjna w Przychodni SP ZOZ Kłodzko przy ul.

Zawiszy Czarnego 1 dysponuje małą ilością punktów na usługi rehabilitacyjne znacznie

wydłuża się czas oczekiwania pacjentów.

W związku z powyższym konieczne jest zwiększenie ww. limitu punktowego na

prowadzenie zabiegów rehabilitacyjnych na rzecz mieszkańców Kłodzka.

Pan Brzostowicz dodał, iż krótko mówiąc chodzi o skrócenie kolejek.

Radni nie wnieśli uwag do treści stanowiska, przyjęto je jednogłośnie 19 głosami „za”.

Przewodniczący poinformował,  iż zostanie ono przesłane do Dyrekcji Dolnośląskiego

Oddziału Wojewódzkiego Narodowego Funduszu Zdrowia.

Przewodniczący odczytał treść oświadczenia od grupy przewodników sudeckich (zał. nr
31).

Wiceprzewodniczący Pan Maciej Awiżeń wyraził rozczarowanie odwlekaniem prac

nad powołaniem jednostki zarządzającej Fortecznym Parkiem Kulturowym, do czego

zobowiązuje uchwała jeszcze poprzedniej Rady, w tej sprawie też Pan radny składał

interpelację. To rozczarowanie Pan Awiżeń opiera m.in. na tym, że pracował z zespołem

ludzi nad formą takiej jednostki, przedstawił optymalne rozwiązanie, niestety współpraca

z urzędem miasta skończyła się na skrytykowaniu statutu. Przekazano projekt statutu do

Pana Burmistrza po czym otrzymano - zdaniem Pana radnego - kuriozalną opinię prawną.

Problem tkwi w tym, że wykonano pewną pracę za organ wykonawczy, skończyło się

tylko i wyłącznie na krytyce. Pan Awiżeń widzi tylko i wyłącznie uciekanie od tematu. Nie

wie czy chodzi o to, aby twierdza nadal była zarządzana przez OSiR czy też o cokolwiek

innego, wołałby mieć jasność w tym temacie, ponieważ dotychczas rozumiał, że wszyscy
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się zgadzają co do tego, że twierdza powinna być samodzielna bowiem wówczas miałaby

większe szanse rozwoju.  Pan Awiżeń obserwuje rozbieżność pomiędzy stanowiskiem

deklarowanym, a tym jakie są działania. 

Wiceprzewodniczący Pan M. Awiżeń oświadczył, że jeżeli teraz nie przystąpimy do takiej

pracy to wraz ze swoim klubem skieruje pod następne obrady sesji projekt powołania

jednostki kultury twierdza kłodzka zarządzająca Fortecznym Parkiem Kulturowym i po

prostu Rada Miejska będzie wykonywała swoje uprawnienia powołując taką jednostkę, a

wykonanie zadania powierzy Burmistrzowi. 

Radna Pani Celina Włodarczyk dodała, iż póki co uchwała, którą podjęto

w poprzedniej kadencji w sprawie powołania do życia Fortecznego Parku Kulturowego

Twierdza Kłodzka w Gminie Miejskiej Kłodzko nie została uchylona. Czynności jakie

powinny być wypracowane są tam określone. Pani radna uważa, że należy niezwłocznie

przystąpić do prac, jeśli natomiast projekt statutu przedłożony przez Radę Konsultacyjną

jest niewłaściwy, to oczekuje przedłożenia projektu przez urzędników. Pani radna również

uważa, że jak najbardziej i w trybie pilnym potrzebne jest wydzielenie z OSiR

Fortecznego Parku Kulturowego Twierdza Kłodzka chociażby po to, aby finanse

i działalność  nowej jednostki budżetowej były przejrzyste i zrozumiałe dla wszystkich.

Radny Pan Adam Kwas poinformował, iż ostatnio Komisja Rewizyjnej

przyglądnęła się informacjom zawartym w Biuletynie Informacji Publicznej jednostek

podległych i gminy i z przykrością stwierdzono, że dane są nieaktualne, niektóre nawet

sprzed dwóch lat. Nie ma pełnych informacji, nie ma informacji o procedurach naboru np.

na wolne stanowiska, nie ma statutów, brakuje podstawowych informacji takich jak

wykaz majątku. Pan radny apeluje do Burmistrza, Pana Sekretarza, kierowników

jednostek organizacyjnych oraz do osób odpowiedzialnych, aby dane te znalazły się

w Biuletynie, bowiem ustawa mówi wyraźnie co ma być w BIP, jakie informacje i w jakim

trybie zamieszczane. Do końca miesiąca września Komisja Rewizyjna jeszcze raz

sprawdzi te informacje, ponadto zobowiązuje się tych spraw pilnować. 

Radna Pani Zofia Bielecka zapytała na jakiej podstawie został opracowany

regulamin cmentarza i czy jest on zgodny z obowiązującymi przepisami. Pani radna

zapytała również o to czy osoba zarządzająca cmentarzem winni posiadać odpowiednią

licencję na zarządzanie takim obiektem. 

Odnosząc się do Pana Macieja Awiżenia Burmistrz Pan B. Szpytma z szacunkiem

odniósł się do wykonanej już pracy. Nie ma jednego z podstawowych dokumentów

Państwo zaproponowali pewną formę prawną, natomiast obecnie pracuje się nad

merytoryką w którym kierunku ma pójść twierdza. Nie przedstawiono też kosztorysu. Pan

Burmistrz zaprasza do współpracy z Wydziałem Rozwoju, który przygotowuje strategię

rozwoju twierdzy bowiem uznano, że od tego należy zacząć, Twierdza jest tym

produktem, który ma zacząć funkcjonować. W związku z tym warto byłoby usłyszeć co
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ma tam być, sama struktura organizacyjna może nie wygenerować efektu jaki chcemy

tam osiągnąć. 

Odnośnie pytania radnej Pani Z. Bieleckiej wiceburmistrz pan Ryszard Wójcik

wyjaśnił, iż mowa o tym była podczas wczorajszego posiedzenia komisji, zatem jest zbyt

mało czasu, aby wnikliwe sprawę wyjaśnić. Pan Burmistrz poinformował, sprawę wyjaśni

na piśmie kierując je na ręce Przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej. 

Wiceprzewodniczący Pan Maciej Awiżeń z przykrością stwierdził, iż Pan Burmistrz

najprawdopodobniej nie zapoznał się z tym Statutem, bądź też coś Burmistrzowi

umknęło. Mianowicie z celów strategicznych już poczyniono określone działania, otóż

Rada powołała tam Park Kulturowy. Czyli jest coś co już funkcjonuje. Ponadto uchwała

Rady poprzedniej kadencji zobowiązała do zastanowienia się nad formą organizacyjną

i powołaniem jednostki zarządzającej. Statut, który przedłożono jest odpowiedzią na te

pytania – być może nie zgodną z tym czego oczekuje Burmistrz. Zaproponowano

rozwiązanie formalno – prawne, które mówi o tym, że najłatwiej będzie zbierać pieniądze

unijne, nie będzie problemu ciśnienia spółki handlowej,  która musiałaby być nastawiona

na zysk. Po wszystkich analizach zespół stwierdził, iż najlepszym rozwiązaniem jest

powołanie jednostki kultury jako jednostki organizacyjnej. Następna sprawa to jest

przygotowanie jednostki, zespół przygotował Statut, ale nie wie Pan radny czy dobrze

zrozumiał Burmistrza czy oczekuje, aby przygotować wszystko łącznie z planem

organizacyjnym z finansami itd. – kto tu jest organem wykonawczym? Pan Awiżeń może

to przygotować jednak do powołania tej jednostki w ogóle nie trzeba tego robić już teraz.

Powołuje się jednostkę, określa czas do przygotowania planu schematu organizacyjnego

itd. Kolejna sprawa to jest wykonanie obowiązku wynikającego z prawa – czyli podjętej

uchwały Rady Miasta. Ponadto zespół nie przygotuje kompleksowej i szczegółowej

organizacji co ma się dziać na twierdzy,  tę pracę musi  wykonać człowiek, który będzie

planowanym dyrektorem. Pan radny pyta więc co należy jeszcze uzgadniać skoro jest

uchwała, która nakłada obowiązek powołania jednostki. Jeśli Pan Burmistrz ma inną

koncepcję to można się z nią zapoznać. Pan Awiżeń zapraszał Burmistrza do udziału w

pracach zespołu.

Radna Pani Celina Włodarczyk odnosząc się do pytania radnej Pani Zofii

Bieleckiej poinformowała,  iż uczestniczyła w spotkaniu Komisji Gospodarki Komunalnej

podczas posiedzeniu dowiedziała się, że dwoma cmentarzami komunalnymi w Kłodzku

zarządza osoba, która wygrała przetarg na zarządzanie, a nie posiada licencji – co jest

niezgodne z przepisami o gospodarce nieruchomościami. Kolejny problem jaki wyłonił się

podczas dyskusji to brak toalety na początku cmentarza. Jedna toaleta na końcu

cmentarza jest to stanowczo za mało. Przyjezdni, którzy uczestniczą w pochówkach

potrzeby fizjologiczne załatwiają w rowie pomiędzy stacją paliw przy Leclerc-u a jezdnią

ul. Dusznickiej. 
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Radna Pani Danuta Kołt zapytała skąd pochodzą informacje, że zarządca

cmentarza nie posiada licencji.

Radna Pani C. Włodarczyk poinformowała, iż oświadczyła to wczoraj na

posiedzeniu Komisji Pani Renata Urbaniak zarządzająca cmentarzami kłodzkimi. 

Radny Pan Tadeusz Kmiecik dodał, iż Pani Urbaniak jest na przeszkoleniu, które

kończy i niebawem taką licencję otrzyma. 

Pan Burmistrz B. Szpytma odniósł się jeszcze do kwestii twierdzy kłodzkiej.

Przypomniał, iż akt notarialny podpisano w miesiącu kwietniu. W tej chwili, siłą rozpędu,

trwają na twierdzy dobrze zorganizowane prace związane z oczyszczaniem terenu.

Burmistrz odwiedza twierdzę co tydzień. Mówił o pewnych konsekwencjach wyboru

decyzji, bo tak jak radny Pan M. Awiżeń powiedział - są to propozycje i żadnej nie można

wykluczyć, również partnerstwa prywatno publicznego czy też spółki w związku

z powyższym Pan Burmistrz uważa, że pośpiech nie jest tu wskazany. Forteczny Park

Kulturowy jest pewną formą ustawową i on sam z siebie nie wygeneruje pomysłów, nie

ma tam zapisanych rzeczy np. dotyczących kolei linowej, restauracji, hotelu czy innych –

mowa tu o merytorycznych przedsięwzięciach. Być może rzeczywiście kwestia  tego,

że się rzadziej spotykamy jest podstawą tego, że nie rozmawiamy - stwierdza Pan

Burmistrz uważa, że w zespole z Wydziałem Rozwoju, który ma przygotować projekt

strategii rozwoju twierdzy łatwiej będzie wybrać odpowiedni sposób zarządzania. Jeżeli

jest to sprawa pilna Burmistrz zobowiązuje się do podjęcia określonych działań. 

Na tym Przewodniczący Pan Henryk Urbanowski zakończył dyskusję w punkcie

oświadczenia i zapytania radnych. 

21. Sprawy różne.

Pan Przewodniczący przedstawił radnym kilka komunikatów;

- prosi się wszystkich radnych o przekazywanie na ręce Pani Celiny Włodarczyk

propozycji zmian do Statutu Gminy Miasta Kłodzka,

- w miesiącu sierpniu odbędzie się szkolenie dla radnych w temacie finansów publicznych

i ustawy o samorządzie gminnym.

Radna Pani  Celina Włodarczyk zwróciła się z prośbą do Rady o udzielenie głosu

mieszkance Kłodzka Pani Martynie Stępniak.

Radna Pani Teresa Ludwin podziękowała radnym: Panu Grzegorzowi Wnukowi

i Zofii Bieleckiej za wpłatę na konto Klubu Sportu i Turystyki Niewidomych

i Słabowidzących z przeznaczeniem na rehabilitację dziecka niepełnosprawnego.

Następnie Pan Przewodniczący udzielił głosu mieszkance Kłodzka Pani Martynie

Stępniak. Pani Martyna Stępniak na wstępie podziękowała za umożliwienie

przedstawienia problemów mieszkańców osiedla sąsiadującego z OSiR, bowiem

sąsiedztwo ośrodka sportu charakteryzuje się brakiem elementarnych zasad kultury

i szacunku dla ludzi zamieszkujących obok nich. Łamią wszelkie prawa gwarantowane
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przez Konstytucję. Pani Stepniak stwierdziła, iż nie jest gołosłowna, na wszystko ma

stosowne dokumenty, które dołączyła Burmistrzowi Panu Szpytmie, którego jest

wyborcą. Oczekiwała, że sprawy które deklarował zostaną zrealizowane. Pani Martyna

Stępniak odczytała treść pisma: W załączeni przedkładam pisma celem  kontynuacji

sprawy z dnia 29 września 2006r. Mieszkańcy sąsiedzi OSiR nie kwestionują imprez

sportowych, typu mecze piłkarskie czy jakiekolwiek inne rozrywki sportowe – do tego

służy stadion. Problem dotyczy wrzaskliwych z potwornym nagłośnieniem „imprez

kulturalnych”, zespołów muzycznych, które odbywają się na stadionie nie sporadycznie,

ale od wiosny do późnej jesieni bardzo często, nie wspominając o montażu

i demontażu estrady. Następny punkt to turkoczące samochodziki, kilka razy w miesiącu

od piątku do niedzieli w godzinach 8 do 20 a teraz od 7 do 22 i ponadto non stop nie

mówić  o codziennych hałaśliwych orgiach i innych ekscesach nocnych młodzieży. To

wszystko dzieje się od czterech lat, tuż obok naszych domów, kwestie te były poruszane

na spotkaniu w ww. dniu także przez Panie Halinę Wajdzik, Wiesławę Dolot oraz Zastępcę

Prezesa Spółdzielni Mieszkaniowej Pana Mieczysława Gunię. Oczekujemy z nadzieją od

obecnego gospodarza miasta przemyślanego i właściwego rozwiązania uciążliwej dla nas

sytuacji, abyśmy mogli w spokoju funkcjonować w swoich mieszkaniach bez stresów. 

W imieniu mieszkańców, z poważaniem Martyna Stępniak.

Pani Stępniak stwierdziła, iż pomyślnie została załatwiona jedna ze spraw, a mianowicie

przeniesienie dużych imprez na twierdzę, za co Pani Stępniak bardzo serdecznie

podziękowała Panu Burmistrzowi.  

Nie mniej jednak okazało się, ze samochodziki jak turkotały tak turkoczą. W związku

z tym kiedy objął stanowisko Pan W. Krzelowski Pani Stępniak postanowiła poinformować

o sprawie, była zaskoczona potraktowaniem tematu skutecznie i z określonym

przemyśleniem. Ponadto otrzymała telefon od Pani radnej z zapytaniem czy nie chciałaby

uczestniczyć w spotkaniu, które organizuje Pan Dyrektor Dziewiecki. 

W dniu 01.03.2007r. doszło do spotkania z Panem Jerzy Dziewieckim – Dyrektorem

OSiR, Pana Danuta Kołt – kierownikiem działu promocji i rekreacji, radnej rady miasta,

zaproszeni goście Pani Martyna Stępniak oraz Pan Władysław Koszałko wiceprezes ds.

technicznych Spółdzielni Mieszkaniowej w Kłodzku.

W wyniku tego spotkania zawarto określoną umowę – bardzo korzystną dla

mieszkańców, która wg. Pani Stępniak nigdy nie została zrealizowana. Mieszkańcy chcą,

aby stadion był stadionem sportowym, kiedyś była tam cisza i spokój. Pani Stępniak

zarzuca się, że chce ten stadion zlikwidować – nie jest to prawdą. Komendant policji

poinformował mieszkańców, iż w miejscu gdzie jest tor modeli samochodowych, kiedyś

funkcjonował dla dzieci plac nauki jazdy na rowerach. To co teraz dzieje się na stadionie

Pani Stępniak nie może zaakceptować, policja wzywana jest non stop, łamane jest prawo.

Punkty, które zostały opracowane i pod którymi widnieją podpisy są niewiarygodnym
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kłamstwem. Jest to nie do przyjęcia, aby tak kłamać i oszukiwać ludzi. Pani Stępniak

doczekała się tego, że ani jeden punkt nie został zrealizowany. W dniu dzisiejszym

otrzymała pismo następującej treści:

   W związku ze skargami dotyczącymi  zakłócania spokoju okolicznych mieszkańców

uprzejmie proszę o wyrażenie w formie pisemnej zgody na przeprowadzenie pomiaru

poziomu hałasu w Pani mieszkaniu w dniach 25 i 26 sierpnia br. w czasie rozgrywania

zawodów modeli samochodowych. Po wyrażeniu przez Panią przedmiotowej zgody

zlecimy pomiary niezależnej jednostce.

W piśmie, które przedstawił Burmistrz jest informacja, że zawody będą przeniesione na

twierdzę, a Pani Stępniak ma w sowim mieszkaniu wpuszczać kogoś w „buciorach” w celu

pomiaru decybeli?. Tego Pani Stępniak nie rozumie. W dniach kiedy odbywały się zawody

modeli samochodowych Pani Stępniak podeszła do Panów, którzy pod jej adresem

powiedzieli „babo wyjdź stąd bo cię możemy uszkodzić, bo się możesz znaleźć tam gdzie

Wioletta Willas”. Pani Martyna pyta komu służą te samochodziki, kto z tego korzysta i co

przez to miasto promuje. 

Pani Stępniak prosi radnych o zrozumienie i o pomoc w rozwiązaniu tego problemu.

Następnie głos zabrała Pani Wiesława Dolot. Odniosła się do pisma, które

otrzymała w dniu wczorajszym. Podziękowała przy tym Panu Burmistrzowi Witoldowi

Krzelowskiemu za ekspresową odpowiedź. Pani Dolot ma pewne wątpliwości, co do

udzielonej odpowiedzi, bowiem jest za dużo alternatywy w zaleceniach kierowanych do

Dyrektora OSiR, np. likwidacji albo przeniesienia skoczni. Pan Dziewiecki mając

alternatywę wybierze to, co jest dla niego wygodniejsze. Pani Dolot przypomniała,

iż kilka lat temu OSiR funkcjonował zupełnie inaczej, było oświetlone lodowisko, grała

cicha muzyka, była gorąca herbata i wypożyczalnia łyżew, były też baseny. Zajmował się

tym jeden człowiek, któremu Pani Dolot zawdzięcza to, że umie pływać i jeździć na

wrotkach i łyżwach. 

Zastępca Burmistrza Pan Witold Krzelowski wyjaśnił, iż nie będzie się

szczegółowo odnosił do każdego punktu dlatego, że nie może napisać w każdym punkcie:

„zakaz”, „nakaz”, „likwidacja” - dlatego też zaproponował różne rozwiązania, bowiem jest

powołany Dyrektor OSiR, który ma znaleźć alternatywne rozwiązania w każdym calu. Pan

burmistrz poprosił, aby udzielić głosu Panu Dyrektorowi w celu ustosunkowania się do

części z tych punktów. Pan Burmistrz W. Krzelowski dodał, iż ugoda zawarta w notatce

z marca była zbyt daleko idąca i praktycznie nie realna do zrealizowania. 

Głos zabrał Pan Jerzy Dziewiecki  Dyrektor OSiR w Kłodzku. Przyznał, iż sprawa

jest trudna dla wszystkich i zaangażowane jest w nią nie tylko kierownictwo i pracownicy

OSiR, ale  Panowie Burmistrzowi i cała Rada. Fakty są następujące, rzeczywiście od czasu

kiedy Pan Dziewiecki został Dyrektorem OSiR na terenie stadionu bardzo dużo się dzieje.

Organizowane są 52 imprezy rocznie, mają one różny charakter. Pan Dziewiecki należy
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do ludzi kreatywnych i ambitnych i taki ma kalendarz imprez, a nie inny. Porozumienie,

które zawarto z mieszkańcami było zawarte w dobrej wierze i podlega dalszej realizacji,

natomiast są określone trudności natury obiektywnej, które powodują istotne opóźnienie.

Po pierwsze są grupy „za” i „przeciw”, natychmiast jak przystąpiono do przesunięcia

rynny do zjeżdżania na rolkach kilkakrotnie pojawiła się grupa osób jeżdżących na

rolkach z jednoznacznym protestem i oburzeniem, że nie daje im się możliwości

korzystania z obiektu. Nie mniej jednak Pan Dyrektor rozumie potrzeby i protesty

mieszkańców dlatego zaplanowano docelowo wybudowanie i przeniesienie rynny wzdłuż

rzeki Nysy. Podobnie ma się sprawa z zamykaniem całego obiektu. Tutaj sprawa nie jest

łatwa, dlatego, że po pierwsze obiekt  ma charakter parku rekreacyjnego nie jest

obiektem zamkniętym, do drugie podejmowano próby zamknięcia obiektu, ale skutek był

taki, że niszczono ogrodzenia. Pan Dziewiecki zaprasza radnych, aby się przeszli wzdłuż

ogrodzenia w  jaki sposób jest ono niszczone przez zwykłych wandali i osoby, które jak

postanowią, że wejdą na obiekt stadionu to wejdą. Dopóki nie będzie zrealizowany

właściwy monitoring obiektu - o co się Pan Dyrektor zwraca już od czterech lat do Rady

Miejskiej o zabezpieczenie na ten cel środków w budżecie. Po zainstalowaniu monitoringu

sytuacja się z pewnością poprawi.  Nie prawdą jest to, że nie podjęto żadnych działań,

aby ulżyć mieszkańcom. Pprawie wszystkie imprezy zostały przeniesione na twierdzę

z wyjątkiem dwóch imprez: Dni Kłodzka i Festynu u Dobosza. Wszystkie pozostałe

imprezy odbywają się na twierdzy. Państwo radni są zapraszani, uczestniczą w tych

imprezach i wiedzą, że to co mówi Pan Dziewiecki jest prawdą. Jeśli chodzi

o samochodziki, to próbuje się wspólnie z Panami Burmistrzami znaleźć jakieś sensowne

rozwiązanie. Pan Dziewiecki przypomniał historię zafunkcjonowania sportu modelowego.

Po pierwsze wybudowano tor do modeli samochodowych w miejscu gdzie był plac do

nauki jazdy dla dzieci, jednak z tego placu nikt nie korzystał, miejsce to nie było

zagospodarowane. Tor wybudowano nie tylko kosztem Gminy Miejskiej Kłodzko ale

z udziałem innych sponsorów: Gminy Wiejskiej Kłodzko i sponsorów prywatnych –

ci ludzie wydali swoje pieniądze z przeznaczeniem na konkretny cel z oczekiwaniem,

że w Kłodzku będzie się rozwijać modelowy sport motorowy. Kłodzko jest największym

ośrodkiem sportów modelowych w kraju, w sierpniu zorganizowane będą zawody rangi

eliminacji mistrzostw Europy, w najbliższym czasie do Kłodzka zostanie przeniesiona

siedziba Zarządu Głównego Sportów Modelowych. Z każdej imprezy jest transmisja

w telewizji w TVN Turbo – więc jest to znakomita promocja naszego miasta i należy się

cieszyć, że taki sport i tacy ludzie mogą u nas funkcjonować. Zawarto ostatnio

porozumienie w sprawie godzin używania toru, aby ograniczyć ilość godzin korzystania

z tego toru. Treningi mają się odbywać w piątki, natomiast zawody w modelach

spalinowych maja się zakończyć o odpowiednio wczesnej godzinie tak, aby nie było to

uciążliwe dla mieszkańców. Ma się odbyć również kilka imprez na terenie stadionu                 
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w sportach modelowych ale również w takim przypadku kiedy jest to możliwe imprezy

przenoszone są do hali, również w sportach większych modeli organizuje się je na części

trawiastej za wałem. Wiec to nie jest tak, że dyrekcja OSiR nie szuka różnych rozwiązań,

które pozwalałyby na to, aby uciążliwość dla mieszkańców była jak najmniejsza.

Potrzebny jest pewien zdrowy rozsądek i kompromis, natomiast może być on zawarty

w atmosferze wzajemnej życzliwości. Tej życzliwości i zrozumienia zupełnie nie ma ze

strony Pani Martyny Stępniak, która kilkakrotnie wyzwała Pana Dziewieckiego ubliżając

mu. Pod względem formalnym nie ma zupełnie naruszonego prawa, wszystko to co się

odbywa na terenie OSiR jest wg. Pana Dyrektora chwalebne, imprez jest dużo,

i uczestniczą w nich mieszkańcy miasta. Jest to zgodne z ustawą o ochronie środowiska,

nie ma tutaj żadnych zakłóceń bo ustawa jednoznacznie mówi, że jeżeli nie odbywa się w

sposób ciągły podwyższony poziom hałasu to nikt nie ma prawa ograniczać takich imprez

chyba, że zostanie wydane prawo miejscowe w formie uchwały Rady Miejskiej, która

ograniczy taką działalność – jeżeli Rada uzna, że na stadionie ma się nic nie dziać, nie ma

być imprez, mają się odbywać tylko spacerki to pan Dziewiecki się do tego dostosuje,

jednak osobiście uważa, że stadion jest po to aby żył, aby tam się działo jak najwięcej.

W tym roku planuje się uruchomienia padoka dla koni, przystani kajakowej, oferta OSiR

jest cały czas poszerzana i Pan Dziewiecki uważa, że jest to właściwy kierunek działania. 

Pani Martyna Stępniak stwierdziła, iż jeśli nie są realizowane pewne ustalenia to

Pan Dziewiecki okłamuje Panią Stępniak więc jest kłamcą, ponieważ inne rzeczy mówi to

oszukuje.

Przewodniczący Pan Henryk Urbanowski poprosił Panią Stępniak o powściągliwość.  

Po czym udzielił głosu Pani Śmigielski, która jest Prezesem Fundacji Ochrony Zwierząt

i Ochrony Polskiego Dziedzictwa Przyrodniczego „Mrunio”, która działa na terenie powiatu

od ośmiu miesięcy. Pani Śmigielski poruszyła problem bezdomności zwierząt na terenie

kraju, powiatu, a w szczególności na terenie miasta Kłodzka. Zwierząt bezdomnych

przybywa, głównie z powodu wyrzucania ich z domów przed okresem wakacyjnym,

zwierzęta takie wałęsają się po ulicach i rozmnażają w sposób niekontrolowany. Zwraca

się Pani Prezes z prośbą o pomoc w rozwiązaniu tego problemu. Jedynym sposobem jest

założenie niewielkiego schroniska na 40 – 50 psów, które byłoby bazą wypadową do

dalszych działań, tj. do pracy nad sterylizacją zwierząt, nad przeprowadzaniem edukacji

humanitarnej wśród młodzieży i dorosłych, uświadamianie ludzi o obowiązku opieki nad

zwierzętami. Istnieje możliwość lokalizacji schroniska na terenie gminy Kłodzko, jest też

chęć udziału gmin w powiecie kłodzkim do założenia schroniska. Problem polega na tym,

że potrzebny jest lider wówczas inne gminy z pewnością dołączą się. Pani Śmigielski

uważa, że gmina Kłodzko świetnie nadaje się na takiego lidera, ponieważ jest to miasto

powiatowe a lokalizacja centralna. Można byłoby przygotować osoby niepełnosprawne do
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pracy w takim schronisku, bo to jest zajęcie bardzo terapeutyczne. W przyszłości można

byłoby założyć ośrodek dogoterapii, który istnieje w Gdyni i rozwiązuje m.in. problemy

dzieci autystycznych. 

Pani Smigielski uważa, że założenie schroniska rozwiązałoby wiele problemów, zwraca się

zatem z prośbą do władz miasta o rozważenie podjęcia takiego wyzwania. Pani Śmigielski

dysponuje odpowiednią dokumentacją.

Burmistrz Pan Bogusław Szpytma odnosząc się do powyższej wypowiedzi,

przytoczył, iż właśnie w ostatnim Kurierze Kłodzkim apeluje do właścicieli psów

o odpowiedzialność, abyśmy się wszyscy czuli dobrze w mieście czuli. Bowiem sporo

bezdomnych psów staje się problemem. Pan Burmistrz uważa, że sugerowany kierunek

jest właściwy, nie mniej jednak w tym roku trudny do zrealizowania, bowiem należy

zaplanować budżet na ten cel, jednak w przyszłym roku zadanie to będzie można

rozpocząć. 

Przewodniczący Pan Henryk Urbanowski poinformował, iż do wglądu w biurze

Rady Miejskiej są zarządzenia Burmistrza, ostatnie jakie wpłynęły to: w sprawie

powołania zespołu koordynacyjnego ds. prac nad WPI  oraz zarządzenie w sprawie zasad

dokonywania ocen kwalifikacji pracowników urzędu miasta w Kłodzku. 

O głos poprosił Pan Stanisław Nowak – mieszkaniec Kłodzka. odniósł się do

zakłócania spokoju mieszkańcom sąsiadującym z OSiR. Poinformował, iż na osiedlu

Kruczkowskiego też dobiegają do mieszkań różnego rodzaju hałasy pochodzące od

kosiarek czy samochodów wywożących śmieci, nie mniej jednak mieszkańcy nie

protestują. 

Pani Wiesława Dolot zapytała dlaczego Rada Miejska i Burmistrzowie mają

więcej serca dla cierpienia zwierząt niż na cierpienie ludzi, którzy pragną jedynie spokoju.

22. Zakończenie sesji.

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady Pan

Henryk Urbanowski zamknął X sesję Rady Miejskiej mówiąc: „Zamykam X sesję Rady

Miejskiej           w Kłodzku”. 

Zakończenie sesji nastąpiło o godz. 1700  (1200 – 1700).
Czas trwania sesji  5  godz. 

Protokół sporządziła: Barbara Gargasz

      …...........................

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kłodzku

     Henryk Urbanowski
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